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Szarvas Koppány Bendegúz 
Tisztelettel köszöntöm a megjelent bizottsági tagokat, a meghívott vendégeket és valamennyi 
jelenlévőt! 

Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat Kerületfejlesztési, Környezet- és 
Klímavédelmi Bizottság  1.  rendes ülését megnyitom. 

Megállapítom, hogy a Bizottság tagjainak száma  9  fő, jelen van  8  fő. Megállapítom, hogy a 
Kerületfejlesztési, Környezet- és Klímavédelmi Bizottság határozatképes. 

Távolmaradását bejelentette: Dr. Szilágyi Demeter 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Most  pedig a meghívóban kiküldött napirendi javaslat szavazása következik, a Bizottság vita 
nélkül, egyszerű többséggel határoz a napirendi pontokról. 
Kérem, hogy a napirendi javaslatról szavazzanak most. 

Megállapítom, hogy  8  igen,  0  nem,  0  tartózkodással a Bizottság a napirendet elfogadta. 

1/2020. (1.27.)  sz. KKKB határozat  (8  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kerületfejlesztési, Környezet- és Klímavédelmi Bizottság úgy dönt, hogy az alábbi 
napirendet fogadja el: 

t. 



Napirend 

I. Képviselő-testületi előterjesztések 

1. Javaslat klímavédelmi intézkedési terv elfogadására 
Előterjesztő: Pikó András - polgármester, dr. Erőss Gábor - alpolgármester 
Rádai Dániel - alpolgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

2. Javaslat a Képviselő-testület  2020.  évi munkatervének elfogadására 
Előterjesztő: Pikó András - polgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

3. Polgármesteri tájékoztató a lejárt határidejű testületi határozatok 
végrehajtásáról, az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, a 
jelentősebb eseményekről és az önkormányzati pénzeszközök átmenetileg 
szabadrendelkezésű részének pénzpiaci jellegű lekötéséről 
Előterjesztő: Pikó András - polgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

Szarvas Koppány Bendegúz 
A  Képviselő-testületi előterjesztések tárgyalása, a  1.1  napirendi pont következik. 

Napirend  I.1.  pontja:  
Javaslat klímavédelmi intézkedési terv elfogadására 
Előterjesztő: Pikó András - polgármester, dr. Erőss Gábor - alpolgármester 
Rcidai Dániel - alpolgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

A  napirend vitáját megnyitom, van-e bárki, aki hozzászólásra jelentkezik? Megadom a szót 
Dr. Erőss Gábor alpolgármester úrnak. 

Dr. Erőss Gábor 
Köszönöm a szót Elnök úr! Gondoltam, hogy az előterjesztők egyikeként egészen röviden 
elmondanám, hogy ez egy olyan intézkedési terv, amely a tavalyi év november  7-i  képviselő-
testületi alakuló ülésen elfogadott klímavészhelyzet határozatunkból fakad. Azt a 
kötelességünket teljesítettük az elmúlt két és fél hónapban kidolgoztuk azt az intézkedési 
tervet, amely közel száz, egészen pontosan  93  konkrét pontból áll. Három nagy részre 
tagolódik a melléklet, most erről beszélek, mert a határozati javaslatban szerepelnek egyes 
olyan pontok, amelyekről nem a mellékletben döntünk- ugye ezek azok, hogy milyen 
nemzetközi illetve hazai szervezetekhez csatlakozunk annak érdekében, hogy hazai és 
nemzetközi joggyakorlatokat megismerjünk a világból, hogy hogyan tudjuk ezt a klíma 
alkalmazkodást a jövőben még tovább javítani-, tehát ezt leszámítva a mellékletben szerepel a 
legtöbb konkrét intézkedés három részre osztva. Az elsőben gyakorlatilag azok az azonnali 
intézkedések, amik vagy konkrét költségvetési forrás megjelölésével, vagy adott esetben 
forrás nélkül és azonnal végrehajthatóak.  A  következő hónapokban bizonyos pontokon 
érezhető hatást fognak kiváltani és pedig gondolok itt konkrétan a hőségriadó terv 
kidolgozására. Tudjuk azt, hogy minden évben, szinte most már minden évben van egy olyan 
elhúzódó hőhullám, kánikula, amely konkrét halálos áldozatokat szed világszerte. 
Józsefvárosban, aminek nagy a beépítettsége, ez különösen súlyos helyzet. Ezt a súlyos 
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helyzetet szeretnénk kezelni azzal, hogy mondjuk tényleg eljut minden veszélyeztetett idős 
ember egy olyan helyre, ahol mondjuk a szervezete néhány óra alatt ki tudja pihenni azt a 
hősokkot, ami éri őt egész nap. Nem akarok sok részletet elmondani, ez egy hosszú javaslat, 
csak szerettem volna érzékeltetni, hogy milyen konkrét lépések vannak, amelyeknek konkrét 
hatása van már idén.  A  lépések nagy része a klímaalkalmazkodásról szól, mivel ugye nem 
fogjuk tudni megállítani innen Józsefvárosból a klímaváltozást. Ugyanakkor mindazon 
lépések, amelyek nem kimondottan a klímaalkalmazkodásról szólnak, hanem mégiscsak arról, 
hogy csökkentsük magát a szén-dioxid kibocsátást, azokkal a lépésekkel is két legyet ütünk 
egy csapásra, hiszen mégiscsak hozzájárulunk a magunk szerény eszközeivel ahhoz, hogy a 
klímaválság egy picit enyhüljön, vagy legalább ne súlyosbodjon olyan léptékben, ahogy az 
jelenleg van, és a közvetlen hatás az az, hogy jobb lesz a levegő Józsefvárosban, a 
józsefvárosiak életminősége javulni fog. Annyit jeleznék még, hogy a források több felől 
jönnek. Egyrészt van négy millió forintnyi forrás nevesítve a javaslatban, például 
komposztládák, komposztkeretek megpályázására, használható fől. További húszmillió forint 
már egy futó pályázat keretében a klímastratégiára van dedikálva, ebből három millió forint 
maga a stratégia, és tizenhétmillió a tájékoztatás, workshopok kommunikáció, ilyesmi. 
Ezeknek a pénzeknek a felhasználására is iránymutatást  ad  ez a terv, ezek a pontok a 
harmadik részben találhatóak. Továbbá a klímastratégia elkészültekor rendelkezik arról a 
tervezet, hogy ezt az intézkedési tervet felülvizsgáljuk,  es  szükség esetén természetesen új 
pontokkal fogjuk kiegészíteni. Kérem, hogy támogassák Józsefváros zöldítését. Köszönöm. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen Alpolgármester úrnak a bemutatást. Külön örülök annak, hogy a 
levegőtisztítást emelte ki a tervből, mert abban még a klímaszkeptikusok is megegyezhetnek, 
hogy lélegezni mindenki szeret. Felszólalásra jelentkezik Dr. Ferencz Orsolya. Egyébként én 
is szeretnék felszólalni, úgyhogy jelzem, hogy Camara-Bereczki képviselő úr után 
felszólalnék én is. Megadom a szót Dr. Ferencz Orsolya képviselőasszonynak. 

Dr. Ferencz Orsolya 
Köszönöm szépen. Egyfelől üdvözlöm, és a jó szándékát semmiképpen nem vitatom az 
előttünk látható anyagnak. Másfelől szeretném jelezni, hogy számos ponton van hozzáfűzni 
valóm. Úgy gondolom, hogy mivel még nincs klímastratégia, cselekvési tervet stratégia előtt 
nem nagyon lehet hatékonyan csinálni. Egyébként meg cselekvési tervnek sem igazán lehetne 
mondani. Részletes bírálatába most itt a Bizottsági ülésen a Bizottság hatáskörére tekintettel 
nem kívánok belemenni, hiszen itt nem arról döntünk, ami ennek a tartalma, hanem arról, 
hogy kerüljön-e a Testület elé. Ebben én magam tartózkodni fogok, pontosan amiatt, mert úgy 
gondolom, hogy a Testület elé egy ennél jóval kidolgozottabb anyagnak kell kerülni.  Es 
mindenképpen üdvözöltem volna,  ha  egy kész klímastratégia mellékleteként, vagy 
folyományaként kerülne elénk egy cselekvési terv. Ezzel együtt értem azt, hogy Önök ebben 
az ügyben most abba az irányba szeretnének elmenni, hogy minél gyorsabban 
kommunikálható legyen valami, amit most már Önök tettek le ebben az ügyben az asztalra. 
Én magam ebben az ügyben tartózkodni fogok, az összes többi kornmentemet vagy 
véleményemet a testület előtt fogom elmondani. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen! Megadom a szót Camara-Bereczki Ferenc képviselő úrnak. 

Camara-Bereczki Ferenc  Miklos 
Köszönöm a szót Elnök úr! Köszönöm szépen az előterjesztői kiegészítést Dr. Erőss Gábor 
alpolgármester úrnak, és köszönöm a munkát, amit beletettek Rádai Dániel alpolgármester 
úrral. Én egy kicsit vitatkoznék Dr. Ferencz Orsolya képviselő asszonnyal. Nem gondolom, 
hogy kommunikációs szempontból közelítettük volna meg ezt a kérdést. Annak nagyon 
örülök, hogy az anyag tartalmazza azt, hogy a korábban már működött közösségi kerteket 
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élesszük újjá. Ez az előterjesztés azt is segíti, hogy a Magdolna utcai, Tolna utcai közösség 
kert újra élettel teljen meg. Köszönöm. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen! Akkor most hivatalosan magamnak adom meg a szót, ugye ezt az elején 
jeleztem, hogy szeretném én is szabályosan csinálni, és nem elnökként kommenttel ellátni a 
felszólalásokat. Tehát rendes felszólalásként szeretném elmondani, hogy úgy gondolom, hogy 
jó, hogy van egy intézkedési tervünk már ilyen hamar. Szoros határidőt szabtunk meg 
magunknak. Ugye a klímaváltozás az egyébként egy sürgető dolog, bár távolinak tűnhet,  de 
minél hamarabb elkezdjük, ezeket a lépéseket megvalósítani, annál jobb lesz a kerületben 
lakóknak is. Jobban szeretem,  ha  van már egy tervem, még  ha  nem is tökéletesen kidolgozott, 
mintha nem lenne. Tehát  ha  van egy terv, azon tudunk állítani, azt tudjuk újra értékelni,  ha 
nincs, akkor meg írni kell, és az nehezebb. Szerintem jobb, hogyha még egy tervvázlat is van, 
mert azzal könnyebb dolgozni. Egyszerre  ad  egy vezérfonalat nekünk, és egyszerre biztosít 
kellő rugalmasságot, hogyha olyan a terv, mert van  min  változtatni,  de  tudjuk, merre akarunk 
elindulni. Szerintem teljesen elfogadható ez itt most a cselekvési terv, és hogyha a testületi 
ülésen megszavazzuk, akkor azzal nem lesz semmiképpen sem hátrébb a kerület. Úgyhogy én 
arra bíztatom a fideszes kollégákat is, hogy majd a testületi ülésen is szavazzák meg 
nyugodtan. Ártani nem árt, és igazán örömteli lenne, hogyha a közös minimumokban meg 
tudnánk egyezni. Még akkor is, hogyha meg tudnánk több mindenben is egyezni.  De  majd 
azokat is beérjük idővel, nem marad abba a közös munka, erre nem csak Erőss Gábor 
alpolgármester úrnak a személye a garancia, hanem az én képviselő társaimnak is, akik ugye 
azt mondják hogy a lila a jól működő zöld. Köszönöm szépen. Megadom a szót Dr. Erőss 
Gábor alpolgármester úrnak. 

Dr. Erőss Gábor 
Köszönöm. Megragadnám az alkalmat, hogy jegyzőkönyvbe mondjam, épp azért, mivelhogy 
kerestük, keressük a konszenzust, a tisztelt ellenzéki képviselőkkel is, a FIDESZ-KDNP 
frakciójával is, mivelhogy meggyőződésünk szerint ez egész Józsefváros érdekét szolgálja, ez 
az intézkedési terv, ezért előzetesen konzultáltunk a frakcióvezető úrral, illetve ketten jöttek a 
Fidesz frakcióból. Véletlenül ki is szivárgott egy munkaanyag egy torzított formában, nem is 
tudom, hogy hogy történhetett ilyen, nyilván ilyet úriemberek vagy úriasszonyok nem 
csinálnak.  De  az biztos, hogy mi kerestük a konszenzus lehetőségét, és azt is szeretném kérni 
a tisztelt ellenzéki képviselőktől, hogy nyilván nagyobb nyilvánosság előtt tudják elmondani a 
kritikáikat a képviselő testületi ülésen,  de  hogy ez a bizottság szerintem alkalmas arra, és 
hivatott is arra, hogy ami javaslatuk van, módosító indítványuk van, azt mondják el kérem,  ha 
kérhetem, mondják el itt, mert akkor be tudnánk építeni. Tehát, hogyha bármely ponttal 
kapcsolatosan, ugye a mellékletet akkor azt ezúton jelezném, hogy már van két konkrét pont, 
ahol az  1.5,  a komposztálás alpontjánál itt a  B.)  pontban a JGK-val történt újabb konzultáció 
alapján fogunk javasolni egy módosítást, lesz egy mellékletpontosításunk, csere mellékletet 
fogunk javasolni.  Ha  ezt most itt közösen kidolgozhatnánk, és  ha  Önök elmondanák azokat a 
konstruktív javaslataikat, amikkel jobbíthatnák ezt az előterjesztést, akkor tényleg 
konszenzussal tudná elfogadni ezt a Testület csütörtökön. Hiszen a Bizottságnak végül is épp 
ez a hivatása, hogy azt a szakpolitikai munkát elvégezze, hogy itt tökéletesítsük az 
előterjesztést, hogy aztán a Testület már egy még jobb előterjesztésről mondhasson 
véleményt. Úgyhogy csak kérném, hogy mondják el a konkrét javaslataikat. Köszönöm. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm, megadom a szót Dr. Ferencz Orsolya képviselőasszonynak. 

Dr. Ferencz Orsolya 
Köszönöm. Az egyik, amit szeretnék megjegyezni, és ezt határozottan kérem, mielőtt 
úriemberekre és úriasszonyokra vonatkozó megjegyzéseket teszünk, én sehol a sajtóban nem 
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említettem sem Józsefvárost. Amikor ez kiszivárgott én általánosságban beszéltem arról, hogy 
mindenféle koncepciók zajlanak. Az, hogy egyébként egy anyagról a sajtó még honnan 
mindenhonnan szerez tudomást, arra sajnos nekem nincsen ráhatásom. Ez a dolog egyik része. 
Ezt azért szerettem volna én is jegyzőkönyvbe mondani, mert a vonatkozó interjúban nem 
említettem sem Önt, sem Józsefvárost, sem a településünket, semmit. Még csak azt sem 
mondtam, hogy én esetleg ott érintve lennék mint képviselő. Egyébként hozzáteszem, hogy 
más anyagokat is látok és van, hogy véleményezek, nem csak Józsefvárosi anyagokat. 
Úgyhogy bocsánatot kérek,  de  ez a tényekhez tartozik.  A  másik viszont, amit Ön elmondott 
Én is szeretném,  ha  néhány területén az önkormányzati munkának, ahol kifejezetten azt 
gondolom, hogy a sikernek a záloga, a konszenzus végig megmaradna. Ahogy én egyébként 
annak idején  Smart City  bizottsági elnökként is, és minden egyéb olyan területen, ahol 
dolgoztam, igyekeztem a konszenzusos megoldásokra törekedni.  A  bizottságnak nem az a 
dolga, hogy itt most részletes tartalmi egyeztetéseket folytasson le, közös módosításokkal 
csiszolja az anyagot. Ez a bizottság itt most arról dönt, hogy az elénk került előterjesztés 
menjen a Testületi ülésre vagy nem. Az egyeztetések során nagyon jó lett volna, és egyébként 
ez az önkormányzati választások óta általunk folyamatosan jelzett igény, hogyha Önök a 
FIDESZ-KDNP frakcióval úgy általában is, egyeztetéseket folytatnának a legkülönfélébb 
kérdésekben. Mert a lakásgazdálkodástól elkezdve számos olyan területe van az 
önkounányzati munkának — sőt, tulajdonképpen majdnem mindegyik -, ami nem csak és 
kizárólag nyers ideológia és politika, ahol a konszenzus előrébb viszi a dolgokat. Nem a mi 
hibánk az, hogy ezek az egyeztetések nem történnek meg. És nem a mi hibánk az, hogy 
rendszeresen kész helyzet elé vagyunk állítva. Nekem olyan számos ponton történő, 
koncepcionális, alapvető különbségeket látok, vélek felfedezni, amit nem hiszek, hogy most 
hétfőtől csütörtök reggelig most át lehetne hidalni. Szeretnénk ezeket a dolgokat a képviselő-
testület előtt elmondani, hozzáteszem, módosító indítványokkal fogunk élni. Amennyiben ez 
az Önök tetszését megnyeri, akkor nyilván ezeket a módosító indítványokat ott is be fogják 
tudni fogadni, tehát működési szempontból a Képviselő-testület erre az alkalmas és hivatott 
Testület.  A  továbbiakban pedig szívesen veszem azt, és fel is ajánlom, hogy amennyiben úgy 
gondolják, hogy a FIDESZ-KDNP frakciójának a véleményére és szemléletmódjára ezeknél 
az előterjesztéseknél igényt tartanak, akkor az előterjesztés előkészítő szakaszában mondjuk 
legalább egy egyeztetés erejéig, hogyha ezek megtörténnek, akkor nyilvánvalóan nagyobb 
sikerrel tudunk előrébb haladni. Egyébként látom azt is az anyagban, hogy van olyan, amit 
már sikerült egy korábbi felvetést átvezetni, igaz, hogy csak egy nagyon kurta bekezdés 
erejéig,  de  legalább ebben már említést tesznek arról a megfeszített munkáról, amit itt mi tíz 
évig folytattunk, amikor  50  év hagyatéka, örökségét számoltuk fel azzal, hogy például az 
összes közterületünket felújítottuk.  Volt  köztük olyan, két hektáros park is a Golgota téren, 
amelyik önmagában akkora méretű, hogy van, hogy más kerületben az összes közterület 
ekkora. Tehát azért én azt gondolom, hogy ezt megemlíteni, még  ha  csak egy öt soros 
bekezdés erejéig is,  de  legalább illendő volt. Továbbra is fenntartom azt az álláspontomat, 
hogy a vitát, nem is vitát, inkább a részletes szakmai ismertetőt, ezt csütörtökre tartogassuk, 
akkor is nyugodtan módjuk lesz arra, hogy  ha  úgy ítélik meg, hogy valamilyen felvetésünk 
Önöknek megtetszik, akkor azt az előterjesztő befogadja az előterjesztésébe,  ha  nem, akkor 
teljesen felesleges most erről kétszer beszélni. Úgyhogy ez az egyik fele, a másik pedig az, 
hogy a konszenzust minden területen, továbbra is javaslom fenntartani, vagy legalábbis 
javaslom elkezdeni az Önök részéről, ami legalábbis a Fidesz frakcióval történő rendszeres 
egyeztetések keretében mindenképpen hatékony. Köszönöm. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen. Minthogyha kritika érte volna a levezetői stílusomat, azt hiszem, ilyenkor 
kell meghosszabítani Lovasberényig, hogy egy klasszikust idézzek továbbra is. Tarcsay 
Tibornak megadom a szót. 

Tarcsay Tibor 
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Köszönöm szépen, nekem az Alpolgálmester úrhoz lenne egy kérdésem, megállapításom, 
megjegyzésem. Az egyik, az az, hogy van összeg elkülönítve szemléletformálásra,  de  ebből a 
munkaanyagból jobbára az derül ki, hogy a gyerekek, és a következő generáció szintjén 
képzelik el, és szerintem az egy nagyon fontos feladat, hogy a felnőtt lakosság 
szemléletformálását is folyamatosan csináljuk, mert mi bái mit megfogalmazhatunk, hogyha 
igazából magát a lakosságot nem sikerül ebbe bevonni workshopok, ismeretterjesztő 
előadások stb. formájában, akkor sokkal lassabb lesz a gyakorlati hatása ennek, mint mi 
várjuk.  A  másik pedig az egy nagyon konkrét kérdés. Az elkülönített vagy fenntartott 
összegeknél nem jelenik meg egy olyan, amit szerintem most azonnal el lehetne kezdeni.  A 
3.1 es  pontban van az „albedo" programnál a világos színű városnál, a lapos háztetők fehérre 
festésére én nagyon javasolnám, hogy írjunk ki egy pályázatot,  de  nem csak a lapos tetőkre, 
mert ez bizonyítottan a hősziget kialakulását csökkenti. és nem jár különösebb környezeti és 
anyagi megterheléssel. És akkor egyébként az is lenne a kérdésem,  ha  már itt vagyunk, hogy 
majd a módosításokat ehhez,  ha  elfogadják a képviselő-testületen, milyen formában lehet 
megtenni illetve új feladatokat hozzáadni? Ezeknek a szükséges anyagi fedezete, hogy kerül 
majd előteremtésre? Köszönöm. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen. Megint magamnak szeretném megadni a szót. Arra szeretném felhívni Dr. 
Ferencz Orsolya képviselőtársam figyelmét, hogy lehet, hogy azért is lenne érdemes 
benyújtani a javaslatokat, még a bizottságon, mert alapvetően más légkörnek kellene normális 
helyzetben uralkodni a bizottságon, és a testületi ülésen. Hiszen a testületi az egy 
nyilvánosabb, konfrontatívabb helyzet, ahol az ember többször meggondolja, mielőtt befogad 
egy módosító javaslatot bármilyen témában, és ott egyszerűen arra készül az ember, ott olyan 
hozzáállás uralkodik a műfaj jellegéből eredően, míg a bizottságokban alapvetően eleve 
privátabb a légkör, tehát konstruktívabb a hangulat, és alapvetően az embereket jobban 
jellemzi szerintem a nyitottság. Legalábbis, hogyha mindannyian rendeltetésszerűen 
használjuk ezeket az intézményeket. Köszönöm. Megadom a szót Dr. Erőss Gábornak. 

Dr. Erőss Gábor 
Köszönöm. Azzal kezdeném, ami öröm, hogy Dr. Ferencz Orsolya látta azt, hogy valóban én 
azt gondolom, hogy példaszerűen jártunk el ebben a konkrét esetben. Még az előkészítési 
szakaszban leültünk az Önök frakciójával, és igen, azt a konkrét kérést, javaslatot, amit 
megfogalmazott a frakcióvezető úr és képviselő úr a FIDESZ-KDNP frakció részéről, azt 
ahogy Ön is mondta, azt befogadtuk, és beépítettük. Úgyhogy én épp ezért is mondanám, 
hogy volna annak értelme, hogy ezeket a bizottsági vita szakaszban még elmondják Önök, 
mert akkor tudnánk úgy beépíteni. Ugye nem csak az a gond, hogy ahhoz, hogy ezt 
szakmailag megalapozottan, tudjuk vállalni és befogadni adott esetben, bármit is javasolnak 
Önök, ahhoz szükségünk van arra, hogy adott esetben a JGK, vagy a Főépítész asszony, vagy 
a Rév8 Zrt, stb. mindazon releváns szereplők és a Hivatal azt mondják, hogy igen, ez így 
részükről is ok. Ezért van az, és akkor idézek egy nagy klasszikust, Kocsis Mátét, aki annak 
idején nekem, amikor még ellenzéki képviselő voltam, ugye mindig azt mondta, hogy ne a 
testületi ülésen jusson eszembe módosítókat, azért van a bizottság, pontosan ezért van.  Volt 
egy  KT  ülés, ahol maga Kocsis Máté ugyancsak polgármesterként megfedte még Önöket, 
többségi kormánypárti képviselőket is, mert amikor belelapozott a bizottsági ülések 
jegyzőkönyvébe, azt találta, hogy túl gyorsan véget értek. Kapott egy feddést a testület és 
minden bizottság közösen, hogy hát ejnye, a szakmai munkát, javaslatok csiszolását pont, 
hogy a bizottságokban kell csinálni és nem akarja azt látni, hogy egy bizottsági ülés olyan 
gyorsan véget ér. Igenis, az a dolgunk, hogy ezeket a bizottságokban megcsináljuk. Még 
egyszer tisztelettel és reménykedve azt kérem, hogy ami módosító indítványuk van, azt 
vezessék elő, és hogy el ne felejtsek válaszolni, Tarcsay úrnak.  A  szemléletformálás nem 
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kizárólag a gyerekekre vonatkozik,  de  egyébként jogos az észrevétel, tehát ott az újsággal 
kezdve az  info  pontokig egy csomó olyan felület van, ami mindenki számára nyújtja azt a 
tájékoztatást, amit kér. Az albedo program kapcsán nem akarok senkit bíztatni,  de  hogyha a 
bizottság élne egy konkrét módosító indítvánnyal, hogy javasolja a testületnek, hogy erre is 
különítsen el egy összeget, aztán majd a testület ezt mérlegeli, hogy módjában áll-e vagy nem. 
A  bizottság egy ilyet megtehet, hogy a közösen fontosnak tartott „Albedo" programra 
javasolja a bizottság, hogy ehhez forrást is rendeljünk, akkor a bizottság ezt mint javaslatot 
megteheti, és a testület majd dönt. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen. Szót adok Mészár  Erika  aljegyző asszonynak. 

Dr. Mészár  Erika 
Köszönöm a szót. Mint ahogy alpolgármester úr elmondta, a klíma intézkedési tervben 
vannak olyan pontok, amik rövid távúak, azonnal meg lehet valósítani, ehhez fedezetet is 
rendel a Testület és vannak olyanok, ami majd a készülő klímastratégiába kell, hogy 
megjelenjenek, és ennek a pénzügyi hatása még jelenleg nem ismert.  En  is arra kérem 
tisztelettel a bizottság tagjait, hogyha olyan jellegű módosító indítványaik vannak, ami mind 
pénzügyi hatást vált ki, mind pedig szakmai szempontból, és itt gondolok az előbb említett 
lapostetőre, amit mindenképpen Főépítész asszonynak véleményeznie kell majd Rádai 
alpolgármester úrral, hogyha megtennék előre írásban, még a testületi ülésig, akkor az nagy 
segítséget jelentene a szakmának, hogy azt tudjam mondani a Polgármester úrnak és az 
alpolgármestereknek, hogy ez befogadható magába az előterjesztésbe, hiszen képezheti a 
stratégia részét,  de  azért felhívom mindenkinek a figyelmét, hogy még egy költségvetés előtti 
időszakban vagyunk. Tehát itt a rövid távú célok azért ennyit tartalmaznak, mert azt látjuk, 
hogy ezt képesek vagyunk megvalósítani, a többi meg majd a stratégiába.  De  a lényeg, hogy 
akkor azt majd írásban megkaphatnánk, akkor azt megköszönném. Köszönöm. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen. Szót adok Dr. Ferencz Orsolya képviselő asszonynak. 

Dr. Ferencz Orsolya 
Amit szeretnék hozzáfűzni az eddig elhangzottakhoz. Ahogy felvetette — most éppen kiment - 
Tarcsay kolléga, képviselő társunk, vagy bizottsági tagtársunk, hogy szemléletformálás nem 
csak a fiataloknak. Talán pont azért lett volna jó, hogyha mélységében nem csak mondjuk 
legalább tisztában lennének vele, hanem mondjuk ténylegesen kitérnének arra, az 
előterjesztésben, hogy mekkora munka folyt itt ebben a kérdésben az elmúlt években, mert 
pontosan tudniuk kellene, hogy a klímastratégia, ami most már készül, az szemléletformálás 
feladatkörében nem szab meg korosztályokat. Nyilván fókuszálunk a fiatalokra is, hiszen ők a 
legfontosabbak ebből a szempontból,  de  a szemléletfonnálás kiterjed az egész társadalomra. 
Tehát a kampányok és így tovább. Tehát már itt kezdődik, hogy erre talán akkor már eleve ki 
sem kellene térni, mivel ez egy olyan dolog, ami már most zajlik.  A  másik problémám pedig 
az, és had kérjem azt, hogy minden politikus, minden frakció had döntse el a saját maga által 
követett lépéseknek a sorát, hogy mi mit és hogyan szeretnénk módosítani, vagy benyújtani a 
módosítókat. Mélységében tisztában vagyunk vele, hogy hogyan működik az Önkormányzat, 
azt is, hogy milyen módosító indítványokat lehet úgy benyújtani, hogy azok megvalósíthatóak 
legyenek, ez nekünk eddig sem okozott problémát. Nagyon örülök neki, hogy Kocsis Mátét 
idézte, ezek szerint Önök példaként és etalonként tekintenek az Önöket megelőző időszakra és 
Polgármesterre, ami helyes is, hiszen egy rendkívül prosperáló jól fejlődő kerületet vettek át. 
Úgyhogy ebben továbbra is szívesen állunk az Önök rendelkezésére, hogy megosszuk a 
tapasztalatainkat. Minden esetre azt mindenképpen szeretném kiemelni, hogy az általunk 
előterjesztendő módosítások nyilvánvalóan olyanok amelyekre azt tudjuk mondani, hogy ezek 
beterjeszthetőek és vállalhatóak mindazon szempontrendszerrel együtt, ami a költségvetéstől 
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elkezdve erre vonatkozik. Egyeztetésként mindenképpen jobban tudtam volna értékelni azt, 
hogyha ez az egész anyag valójában tényleges egyeztetésnek van alávetve és nem pedig egy 
formális beszélgetés, egy már tulajdonképpen szinte kész anyagot elénk tárva, vagy két 
képviselőtársam elé tárva. Azt pedig had jelezzem, hogy amit Ön azt mondta, hogy lám - lám 
bekerült, hát erre azt tudom mondani, hogy lám - lám nem került. Lám - lám kipipáltak egy 
kérésünket, látszólag formálisan azzal, hogy négy és fél sorban említést tesznek tíz évnyi 
munkájáról. Én azt vártam volna el, hogy annak súlya szerint, ami időtartamában és 
lépéseiben és költségvetési vonzataiban a kerületben történt, itt milliárdokról beszélünk, tehát 
itt a közterületeket felújítani, ezek milliárdokba kerültek. Mondjuk, nem hagyják ki, hogy 
szinte az elmúlt évszázadban példátlanul most létesült egy új zöld felület a Bláthy Ottó utca 
zsákutcásított vége helyére létrehozott zöldfelülettel. Nem került megemlítésre. Az, hogy 
ültettünk fákat, az egy nagyon enyhe kifejezés ahhoz, hogy ezres nagyságrendben kerültek 
faültetések sorra illetve cseréltünk ki fákat. Azt, hogy elkezdtünk létrehozni egy fakatasztert, 
sorolhatnám tovább. Azt gondolom, hogy mi ezt be fogjuk terjeszteni, hogy mit kérünk 
tételesen beleírni ebbe az anyagba, ahhoz, hogy egyáltalán azt tudjuk mondani, hogy 
megfontolásra érdemesnek tartjuk.  De  had ne kelljen nekünk afölött egy néma mosollyal 
átsiklani, hogy miközben milliárdos nagyságrendben fordítottunk a kerület zöldfelületeinek a 
megújítására és koncepcionális városfejlesztési tervekkel az intelligens szenzoroktól kezdve, 
ugye a  Smart  Citynek a klímavonatkozásaira gondolok és így tovább. Ezt Önök elintézik négy 
és fél sorban és még köszönjük is meg, hogy ezért is külön szólni kellett, hogy bocsánat, itt 
azért Önök előtt is volt élet. Ami pedig a testületi ülés és a bizottsági ülések közötti 
hangulatkülönbségre vonatkozóan mondott Elnök úr, azzal engedtessék meg, hogy ne értsek 
egyet.  Most  sem vagyok konfi-ontatív. Van egy véleménykülönbségünk, amit azt gondolom, 
hogy jogunk van elmondani, és azt gondolom, hogy mind a bizottság, mind a testület az 
érdemi munka része, és ott érdemi munkának kell folynia. Én ezt gondolom, és ezt tartom 
szerencsésnek.  Most  csütörtökön én magam is erre készülök. Érdemi munkára, érdemi 
hozzászólásokra, érdemi vitára. Az, hogy akkor még ott ül mellettem a másik öt 
képviselőtársam is, akik egyébként szintén szeretnék elmondani ebben az ügyben a 
hozzászólásaikat. Ez had legyen az ő joguk. Tehát megértve és továbbra is fenntartva, a jó 
szándékukat el nem vitatva, üdvözölve, hogy folytatják ugyanazt a jó szándékot, ami bennünk 
volt, és amit viszont Önök elvitattak tőlünk.  De  én elfogadom, hogy most úgy érezték, hogy 
ennek itt van az ideje. Én nem vitatom el az Önök jó szándékát, a szakmaiságban komoly 
nézeteltéréseink vannak.  A  négy millió forintot, csak jelzem, hogy elfogadhatatlanul 
alacsonynak gondolom, ez gyakorlatilag csak látszatmegoldásokra elég, számos egyéb ponton 
is szakmailag vannak problémáink. Én azt gondolom, egy testületi ülés erre teljesen megfelel. 
Ha  egyébként ez az anyag elfogadásra kerül — az előbb mondta el-, hogy újra és újra 
módosítani lesz szükséges, ez már abból a tényből is következik, amire az előbb próbáltam 
felhívni a figyelmet, hogy egy klímastratégia előtt cselekvési tervet elfogadni, ez magában 
hordozza azt, hogy ehhez állandóan hozzá kell majd nyúlni. Hiszen általában stratégia előzi 
meg a cselekvési tervet. Éves időtartamra vagy két éves időtartamra szoktak megcsinálni. Itt 
ebben összecsúszik műfaji sajátosságoknak a sora. Összecsúszik egy cselekvési terv, 
összecsúsznak stratégiai elképzelések, összecsúsznak konkrét időtartamra vonatkozó 
elképzelések, és általános elgondolások. Tehát műfaji sajátosságait tekintve sem tiszta, hogy 
ez az anyag itt előttünk, pontosan micsoda. Teljes mértékben elfogadom azt, hogy jó szándék, 
higgyék el, hogy nekünk is az van.  Ha  ezt Önök is el tudják fogadni Elnök Úr, akkor mindjárt 
jobb hangulat uralkodik a teremben. Szerintem most sincs rossz hangulat, ez erről szól, a 
beszélgetés a bizottságban.  De  minden esetre ezt testületi ülésen azt gondolom, hogy a 
bázisdemokrácia elvei alapján is sokkal hatékonyabban meg tudjuk vitatni. Köszönöm. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen. Szerintem itt egy külső szemlélő sem mondhatja azt, hogy mi nem 
engedjük, hogy bárki elmondhassa a szakmai véleményét vagy akár ego alapú hozzászólásait. 
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Nem vetemedünk arra, hogy elhallgattassuk a velünk egyet nem értőket. Megadom a szót 
Tarcsay Tibor bizottsági tagnak. 

Tarcsay Tibor 
Köszönöm szépen. Én Dr. Ferencz Orsolyához intéznék egy kérdést. Mivel én nem fogok 
tudni ott lenni majd csütörtökön a képviselő bizottsági ülésen, így örülnék, hogyha 
megtisztelne egy pár ötlettel a módosító indítványok közül. Köszönöm, 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen. Szót adok Dr. Ferencz Orsolya képviselő asszonynak,  ha  már hozzá szolt a 
kérdés. 

Dr. Ferencz Orsolya 
Köszönöm szépen a lehetőséget, hogy válaszolhatok a nekem szólt kérdésre. Mondok 
néhányat,  mit  majd meg fogunk említeni. Az elfogadhatatlanul alacsony összeg, amit 
elkülöníteni kívánnak erre az egész kérdésre. Ez komolytalanná teszi ezt az egész történetet. 
Mi ennél nagyságrenddel nagyobbat szeretnénk javasolni. Egyébként a kerületet  stabil 
szuficittel és  stabil  állapotban adtuk át, tehát van miből.  A  költségvetés tervezése szintén 
szerencsés lett volna,  ha  már elkezdődik ideje korán, és mondjuk nem január végén kezdünk 
még azon gondolkodni, hogy egy fél  dyes  átmeneti idő után majd hogyan lesz tovább, mert 
akkor volna valamilyen tartalékképzés.  De  mindenesetre mi erre többet szeretnénk 
elkülöníteni. És egy másikat is rögtön mondok, a komposztládák. Nagyszerű. Egy millió 
forint. Hány darab komposztláda? Minek? Hova? Hogy fogjuk üríteni? Milyen lakossági 
információ fog e mögé állni? És így tovább. Tehát ennek egy feltételrendszere kell, legyen 
kidolgozva, hogy ezekkel a komposztládákkal utána hogyan és hányan kapják, és hogyan 
fognak hozzájutni? És hogyan tudnak pályázni rá? És mi történik,  ha  cserélni kell? És azt 
milyen keretből? Ide van írva, hogy komposztládák egy millió forint. És ez úgy lóg a 
levegőben.  Most  végig mehetünk rajta,  de  legalább tíz ilyet tudnék most mondani, ami értem, 
hogy mi a gondolat, alapvetően egyet is értek vele, hogy ebbe az irányba érdemes lenne,  de 
amikor egyébként a szelektív hulladékgyűjtéssel állandó válság van. Ahol szeretnének 
gyűjteni, ott kicsi a kapacitás, az elszállítás állandóan gond. Ahol kitesszük közterületre, 
bárhova teszünk le szigetet, ott a lakosság egy hónapon belül tiltakozott, hogy onnan vigyük 
el. Tehát ezek olyan kérdések, amire ide be lehet írni valamit, csak az mire lesz elég? Ugye a 
kerékpárok. És milyen típusú? És hány darab? Hogyan? Mi van akkor, hogyha valakit 
mondjuk baleset ér kerékpározás közben? Mert ilyen történik. Ki viseli a felelősségét? 
Kötelező felelősség biztosítás. Igen, létezik ilyen, ez munkahelyi dologgá válik innentől 
kezdve. Mondom, a jó szándékot nem vitatva, itt óriási kérdések merülnek fel. Az "albedo". 
Hát ez egy hosszú fejezet lesz, mert ugye a legnagyobb albedo az pont az aszfalt felületek, 
csak jelzem, nincs lehetőségünk fehérre festeni több ok miatt, az egyik ok a KRESZ. Ezen 
kívül olyan apró problémáink vannak, hogy a háztetőkkel kapcsolatosan társasházi 
hozzájárulások szükségesek. És  ha  abba fogunk beleütközni, hogy a társasházak nem akarják? 
És teljesen mi fizetjük? Vagy kérjünk hozzájárulást, önköltséget? Milyen állapotban van a 
tető? Kell-e alászigetelni? Mert nem lehet mindent lekenni hófehérre. Milyen sűrűn kell ezt 
átfesteni? Évente fogjuk ezt csinálni? Tehát ezer és ezer kérdés ami bizony túlmutat azon, 
hogy itt a bizottságon végigvegyük.  A  legtöbb, amit tehetek, az az, hogy most tartózkodom.  A 
Testületen megpróbálok olyan módosítókat beletenni, amik mélységében értelmezhetőek 
lesznek az előterjesztő számára és  ha  kell, befogadhatók lesznek.  De  hogy ez messze nem 
nevezhető sem cselekvési tervnek, semmi egyébnek, hanem legfeljebb egy jó szándékú 
kezdeményezésnek, amire majd lehet, hogy építeni tudunk a továbbiakban,  de  egy folyamtos 
feladatot jelent majd ennek az újra és újra revidálása és utógondozása. Ez már most 
megjósolható. És azért lett volna szerencsés részletesen, mondjuk egy oldalon összefoglalóan 
akár a Hivatalt megkérve, kérni egy összefoglaló anyagot, hogy  hol  tartunk most, mert akkor 
látnánk, hogy mi az, amibe már erőforrást ölt a kerület, mi az, amire már közpénzeket 
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fordítottunk. Mi mindent sikerült elvégezni. Hol van olyan, ahol kudarcot vallottunk? Mert 
mindjárt mondok egyet. Az Intelligens parkolásnál az a feladat, aminek többször futottunk 
neki, több céget is bíztattunk, és kértünk be megoldási javaslatokat, hogy a dinamikus 
parkolást, ugye ahol nincs felfestve a hely, hanem ahol hosszában állandóan maximalizálni 
lehet a helykihasználást. Csakhogy ezt nem lehet szenzorokkal olyan egyszerűen megoldani, 
mint egy felfestett parkolóhelyet.  A  kerületünknek a kilencven százalékának ez a problémája. 
Tehát, hogy intelligens parkolási rendszert dolgozzunk ki, amivel csökkentjük érdemben a 
forgalmat, és ezzel csökkentjük a kis utcákban a terhelést, az innen kezdődik. Meg tudjuk 
mondani, hogy hány céget próbáltunk ebben az ügyben megkeresni, és hogy milyen 
technológiai javaslatoknál tartunk. Ezekről azért lenne érdemes érdemben beszélni, mert hát 
akkor az Önök élete is egyszerűbb lenne, mert hát akkor nem a semmiről kellene 
beszélgetnünk.  Most  ilyen apróságokba már bele sem megyek, hogy tájékoztató táblák 
négyszáz ezer forint. Hát ez remek,  de  hát ez mit takar? Miről, ki, hol, merre? Az internet 
világában vagyunk. Már egyszer külön a kampányról külön beszélünk, a klímastratégiában, 
hogy közvéleménytudat formálása. Miért nem négymillió forint? Miért nem negyvenezer 
forint? Milyen tábla? Miről beszélünk? Sajnálom, ez a javaslat az én számomra annyira sok 
helyen módosítandó, hogy azt legyenek türelemmel, és majd csütörtökön folytatom. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Már így is úgy látom, hogy megtermékenyítően hatott a hozzászólása a bizottságra. Megadom 
a szót Rádai Dániel alpolgármester úrnak. 

Rádai Dániel 
Csak egy apróság, én például egyeztettem már elődömmel, Egry Attila ex-alpolgármester 
úrral. És továbbra is az a szándékunk, hogy a konkrét témákban ezt megtegyük. Teljesen 
egyetértünk, nincsen semmi konfliktus közöttünk. Itt van több olyan pont is, amiről nem 
tudjuk, hogy konkrét intézkedés vagy nem konkrét. Az egész történet abból alakult ki, és azért 
lett ez az előterjesztés most ilyen struktúrában, mert vannak benne olyan konkrét 
intézkedések, amihez már van rendelve költségvetési sor. Az intézkedések maguk egy más 
léptékbe van. No most,  ha  az „albedókról" beszélünk. Szándékosan van a stratégiai pontokhoz 
rendelve. Ugye az ellenzéki képviselők kérték azt, hogy ezek a konkrétumok szerepeljenek 
ebben az előterjesztésben a novemberi képviselő-testületen.  Most  sok olyan pont belekerült, 
amik stratégiai pontok, amikre jeleztük, ahogy arra az előterjesztés is illetve az elfogadott 
határozat utasít. Például a klímastratégiában bizonyos pontok, amiket fontosnak tartunk, 
legyenek benne. Ez a hármas pont, stratégiánál,  ha  megkérdezik, pont ezt alkalmazzák, ezek 
nem konkrét intézkedések, nem arról szólnak, hogy jövő héten mit fogunk csinálni ez ügyben, 
hanem arról, hogy ez a kerület számára ezek fontos olyan pontok, amivel foglalkozni fognak 
az elkövetkezendő időkben. Tehát nincsen mellettük sem az, hogy ez mikor és hogyan lesz 
egész pontosan minden egyes alkalommal hogy fog kinézni. Ezek stratégiai lépések, amik a 
klímastratégiába a határozatszám szerint kell belekerüljenek.  Most  csak ennyit akartam. 
Köszönöm. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Megadom a szót Tarcsay Tibornak. 

Tarcsay Tibor 
Köszönöm. Ezt Ferencz Orsolyának és az alpolgármestereknek is címezném, hogy szerintem 
az ilyesfajta szakmai előkészítő munkára, legalábbis egy részére ez a testület pont alkalmas. 
Örülnék is a jövőben,  ha  a munka összehangolásában, az előkészítő jellegű dolgoknak a 
felvázolásában nagyobb együttműködés lenne. Köszönöm. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Megadom a szót Dr. Erőss Gábornak. 

10 



Dr. Erőss Gábor 
Köszönöm. Csak egész röviden, mert nyilván nem tudjuk meggyőzni Dr. Ferencz Orsolya 
képviselő asszonyt, hogy mondja el minden módosítóját,  de  mondott néhány konkrétumot, és 
azokra egy-egy mondatban reagálnék csak.  A  komposztládák kapcsán az előterjesztés úgy 
fogalmaz, hogy az illetékes bizottság az ez a bizottság, a JGK Zrt.-vel együttműködve fogja 
kidolgozni a pályázat konkrét feltételeit, tehát ott lesz meg a válasz, hogy most azon túl, hogy 
a Tisztviselő-telepen, hogy melyek azok a társasházak, amelyeknek van zöld udvara, és 
azokra akkor szintén ki tud terjedni egy pályázat. Tényleg nem a Képviselő-testületnek a 
feladata, hogy a pályázat minden részletét gondozza, viszont az a szakmai munka, ami ez 
alapján a bizottságra fog hárulni, azt gondolom, hogy örömmel fogja a bizottság elvégezni, és 
akkor ez a keret jól lesz felhasználva, hiszen Önök fogják ezeket a pályázati feltételeket 
kidolgozni.  A  tájékoztató táblák kapcsán pedig természetesen a tájékoztatás nagy része az 
interneten zajlik. Arra vonatkozik ez a táblára szánt négyszázezer forint, hogy akik behajtanak 
Józsefvárosba, ismerjék azt a kérést, hogy ne járassák feleslegesen a motort. Jó,  ha  szemmel 
látható táblák is felhívják erre a figyelmet. Ez csökkenteni fogja a légszennyezést. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Köszönöm szépen. Szót adok Dr. Ferencz Orsolya képviselő asszonynak. 

Dr. Ferencz Orsolya 
Nem fogja csökkenteni,  ha  ez ilyen egyszerű lenne, akkor a Föld már meg volna mentve. Az a 
véleményem, hogy ennél sokkal nagyobb a probléma. Úgy gondolom, hogyha ezt a 
négyszázezer forintot át tudjuk tenni valami olyan sorra, ami konkrétabb, mondjuk épület 
hőszigetelésére, akkor előrébb vagyok, mintha ilyen táblákat rakok ki. Itt filozófiailag 
eltérnek a nézeteink. Az előző városvezetésnek az volt a logikája, hogy munkabizottságokat 
hozott létre, ilyen volt a  Smart City  is, ahol akár heti szinten foglalkoztunk egy-egy kérdéssel, 
ott műhelymunkát végeztünk. Ez egy előkészítő bizottság, itt nekünk el kell döntenünk, hogy 
menjen, ne menjen testületre, mit javaslunk. Ami Ön felvetett van igény a mi oldalunkról,  de 
kérem, vizsgálja meg az Önkormányzat jelenlegi vezetése azt, hogy milyen formában tudja 
azokat a műhelymunkákat elvégeztetni, ahol egy-egy konkrét témával úgy tudunk 
foglalkozni, hogy az a feladatunk, hogy ott vitassuk meg, és jussunk valamilyen konszenzusos 
előterjesztési javaslatra. Mi támogatnánk az ilyen felvetést,  de  ez a bizottság erre nem 
alkalmas. 

Szarvas Koppány Bendegúz 
Ha  jól látom, nincs több hozzászóló.  A  napirendi pont vitáját lezárom.  A  napirendi pontot 
szavazásra bocsátom. 

Megállapítom, hogy a határozati javaslatot a bizottság  6  igen,  2  tartózkodás szavazattal 
elfogadta. 

2/2020. (1.27.)  sz. KKKB határozat  (6  igen,  0  nem,  2  tartózkodás szavazattal) 

A  Kerületfejlesztési, Környezet- és Klímavédelmi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek 
az előterjesztés megtárgyalását. 

Felelős: polgármester 
Határidő: a Képviselő-testület  2020.  január 30-ai ülése 

A  döntés végrehajtását végző szervezeti egység: Gazdálkodási Ügyosztály, Polgármesteri 
Kabinet, Pénzügyi Ügyosztály 
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Napirend  1.2.  pontja:  
Javaslat a Képviselő-testület  2020.  évi munkatervének elfogadására 
Előterjesztő: Pikó András - polgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

Szarvas Koppány Bendegúz 
A  napirend vitáját megnyitom, van-e bárki, aki hozzászólásra jelentkezik? Nincsen, a 
napirend vitáját lezárom, a napirendi pontot szavazásra bocsátom. Kérem, szavazzanak most. 

Megállapítom, hogy a bizottság a határozati javaslatot elfogadta. 

3/2020. (1.27.)  sz. KKKB határozat  (8  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kerületfejlesztési, Környezet- és Klímavédelmi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek 
az előterjesztés megtárgyalását. 

Felelős: polgármester 
Határidő: a Képviselő-testület  2020.  január  30-aj ülése 

A  döntés végrehajtását végző szervezeti egység: Jegyzői Kabinet Szervezési Iroda 

Napirend  1.3.  pontja:  
Polgármesteri tájékoztató a lejárt határidejű testületi határozatok 
végrehajtásáról, az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, a 
jelentősebb eseményekről és az önkormányzati pénzeszközök átmenetileg 
szabadrendelkezésű részének pénzpiaci jellegű lekötéséről 
Előterjesztő: Pikó András - polgármester 
(írásbeli tájékoztató) 

Szarvas Koppány Bendegúz 
A  napirend vitáját megnyitom, van-e bárki, aki hozzászólásra jelentkezik? Nincsen, a 
napirend vitáját lezárom, a napirendi pontot szavazásra bocsátom. Kérem, szavazzanak most. 

Megállapítom, hogy a bizottság a határozati javaslatot elfogadta. 

4/2020. (1.27.)  sz. KKKB határozat  (8  igen,  0  nem,  0  tartózkodás szavazattal) 

A  Kerületfejlesztési, Környezet- és Klímavédelmi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek 
az előterjesztés megtárgyalását. 

Felelős: polgármester 
Határidő: a Képviselő-testület  2020.  január  30-aj ülése 

A  döntés végrehajtását végző szervezeti egység: Jegyzői Kabinet 
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A  jegyzőkönyvet készítette: 

Ágoston Katalin 
Jegyzői Kabinet Szervezési Iroda ügyintézője 

Szarvas Koppány 
Az ülés végén a bizottság tagjai a bizottság hatáskörébe tartozó ügyben a jegyzőtől és a 
bizottság elnökétől felvilágosítást kérhetnek. Megadom a szót Tarcsay Tibor bizottsági 
tagnak. 

Tarcsay Tibor 
Köszönöm.  A  jegyző asszonyhoz lenne egy kérésem. Írásban kérnék tájékoztatást, hogy 
milyen eszközök állnak rendelkezésre, a magánterületben lévő telkeken felhalmozódó szemét, 
gyom stb. eltüntetésére, a megszüntetésére ennek az állapotnak. Hogyan tudjuk erre 
felszólítani a tulajdonosokat. Köszönöm. 

Szarvas Koppány 
Aljegyző asszony jelezte, hogy írásban fog válaszolni. További kérdések vannak-e? 
Nincsenek, akkor megköszönöm a Bizottsági tagok munkáját. Az ülést  17  óra  33  perckor 
bezárom. 

K. m. f. 

L7 7-77 
Szarvas Koppány Bendegúz 

KKKB Bizottság elnöke 
Camara-Ber czki Prenc Miklós 

KKKB Bizottság alelnöke 

A  jegyzőkönyv az Mötv-ben foglalt rendelkezéseknek megfelel, Képviselő-Testület 
Kerületfejlesztési, Környezet- és Klímavédelmi Bizottság  2020.  január 27-ei ülésén 
elhangzottakat hitelesen tanúsítja. 
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Czirä 
Jegyzői Kabinet Szervezési Iroaá vezetője 
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